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A SZENNYVÍZBERUHÁZÁS SEM HIÁNYZIK H O Z Z Á SOKÁIG 

Csanádpalota városi 
rangról álmodik 

M e g k a p t a a c s a n á d p a l o t a i ö n k o r m á n y z a t a helyi s z e n n y v í z b e r u h á z á s e l ő k é -
s z í t é s é h e z s z ü k s é g e s , n y o l c v a n ö t m i l l i ó s p á l y á z a t i t á m o g a t á s t , és e z e k u t á n 
a p o l g á r m e s t e r , Kovács S á n d o r ú g y é r z i : e l h á r u l h a t a z u t o l s ó a k a d á l y is a z 
e l ő l , h o g y a n a g y k ö z s é g p á l y á z z o n a városi c í m r e . Ú g y v é l i , e z ö s s z h a n g b a n 
l e n n e régi t é r s é g k ö z p o n t i s z e r e p ü k k e l , r á a d á s u l a cím elnyerése új p á l y á z a -
t o k e l ő t t n y i t n a u t a t . A z á l t a l u n k m e g k é r d e z e t t p a l o t a i a k n a k t e t s z i k a z ö t l e t . 

S Z A B Ó I M R E 

Üjabb Csongrád megyei nagyközség 
á lmodik a városi címről: ezúttal a ma-
kói kis térséghez tar tozó, a Maros-parti 
várostól húsz k i lométerre keletre lévő, 
3300 lelkes Csanádpa lo ta , ame ly 
egészségügyi , ok ta tás i és szociális el-
látási szempontbó l a m ú g y is hat-hét 
környező kisebb falu k ö z p o n t j á n a k 
számít . A polgármester , Kovács Sán-
dor azt követően vetet te fel a f a luban 
a m ú g y n e m ú j d o n s á g n a k számí tó öt-
letet, hogy a hét végén kiderül t : az ön-

E S Az utcán tetszett 

kormányza t nyolcvanötmil l iós pályá-
zati t ámogatás t nyert a helyi szenny-
v ízbe ruházás előkészí tésére. Ügy ter-
vezi, jövő augusz tus ra e lkészülhe tnek 
a tervek, 2010 a u g u s z t u s á b a n pedig 
e l indulha t a b e r u h á z á s - ezzel pedig 
e lhá ru lna a t u l a j d o n k é p p e n utolsó 
inf ras t rukturá l i s a k a d á l y a vá rossá 
vá lás elől. 

Az ötlettel egyébként évről évre 
megkeresik őket szakértők, m o n d v á n , 
hogy nyernének a városi c ímmel -
n e m is keveset. Kovács Sándor példa-

ként említi, hogy nagyon sok központi 
pályázatot eleve úgy í rnak ki, hogy 
azokon csak városok indu lha tnak , de 
a b b a n is hisz, hogy a városi rang von-
zóvá t enné a települést az épülő 
M43-as révén karnyúj tásnyi ra kerülő 
befektetők előtt. Meggyőződése szerint 
komoly érvek szólnak amellet t , hogy 
Palota megkap ja a rangot - pé ldául a 
hagyományos térségközponti szerep, 
az elmúlt évek be ruházása i , fe j lődése 

vagy az, hogy az önkormányza t gaz-
dá lkodása kiegyensúlyozott . Idén még 
n e m kellett hitelt fe lvenniük, és remé-
nyeik szerint má r n e m is kell. Az, hogy 
Csanádpalo ta lé lekszáma csak 3300 
fő, n e m lehet akadá ly - van hason ló 
mére tű város Magyarországon, és 
Nyugat-Európában még csak n e m is 
r i tkaság ez a nagyság. 

A csanádpalota i képviselő-testület 
még n e m tárgyalta az ötletet, és lakos-

sági fó rum elé sem vitték még, a polgár-
mester személyes tapasztalatai szerint 
azonban a többség rokonszenvezne a 
várossá válással . Ha va lóban támogat-
ják, az önkormányzat i tárcához m á r a 
jövő év elején benyúj t ják a cím elnyeré-
séhez szükséges pályázatot . Kovács 
Sándor egyébként úgy véli, ha elnyerik, 
Csanádpalota akkor sem fog rivalizálni 
Makóval - a két település közötti méret-
beli különbség és a távolság miatt sem. 

A főtéren tegnap megszólított palotaiak rokonszenveztek az ötlettel. Bihari 
Mátyásné nyugdíjas növénytermesztő azt mondta, a falu megélénkült, 
megszépült az utóbbi időben, a folyamatot pedig megkoronázhatja a városi cím 
elnyerése. Szerinte így még többen látogatnának hozzájuk a környező 
településekről bevásárolni, és abban is biztos, hogy új éttermek nyílnának náluk. 
A rendőrségtől nyugdíjba ment Szabó István szerint a közbiztonság is erősödne így 
Palotán. Most jobbára a polgárőrök tartanak rendet; jó lenne, ha megint úgy 
lenne, mint régen: akkoriban tizenhét fős rendőrőrsük volt - indokolta válaszát. 
Az sem mellékes, hogy így kevésbé vágyakoznának a fiatalok más városokba. 

H Á R O M HELYSZÍN, FÉLMILLIÓ CSOBBANÓ 

„ P Ó K H Á L Ó Z Z Á K " AZ EGET A PLAFONTAPASZTÓK: KÉSZÜL A FELSŐVEZETÉK AZ A N N A - K Ú T I KERESZTEZŐDÉS FÖLÖTT Fotó: Karnok Csaba 

Egy hét, és átkelhetnek 
a villamosok az Annán 
E l m o s t a a z eső t e g n a p a z A n n a - k ú t i 
v á g á n y a s z f a l t o z á s t , d e a k é s e d e l e m 
n e m j e l e n t csúszást: e g y h é t m ú l v a 
p r ó b a ü z e m b e á l l n a k a v i l l a m o s o k . 
S z e r d á n u t a s o k a t is v i s z n e k . E g y h ó -
n a p m ú l v a a u t ó s o k is b e h a j t h a t n a k 
a m e g ú j u l t k e r e s z t e z ő d é s b e . 

P 0 M B A 1 T Ü N D E 

A módosítot t ü t emte rv szerint egy hét 
múlva , 23-án vehetik b i r tokukba a sze-
gedi v i l lamosok az átépített Anna-kút i 
kereszteződést . Ez pon to sabban annyit 
jelent, hogy a kivitelező á t ad ja a kicse-
rélt s ínpárokat , a távvezérelhető váltó-
kat és az ú j del tafordulót , valamint a 
speciális felsővezeték-hálózatot - azaz 
megta r t j ák a p róbaüzemet . 

A főpróbán va lamennyi villamosko-
csi-fajta, tehát a Tatrák és régebbi típu-
sú tuják is végigmennek oda-vissza az 

l-es, a 3-as és a 4-es felújított vonalsza-
kaszán. Ha minden zökkenőmentesen 
sikerül, másnap , szerdán hajnaltól a 
megszokott menet rend szerint szállít-
ha t j ák utasaikat iskolába, m u n k á b a -
mond ta Tapasztó Sándor, a szegedi tö-
megközlekedési nagyprojekt irányítási 
feladatait ellátó Szeged Pólus Nonprofit 
Kft. projektigazgatója. Az esős idő egy-
előre n e m akadály. Annak ellenére sem 
okoz csúszást, hogy a vágányok mellet-
ti aszfaltozást tegnap szerdára halasz-
totta a kivitelező Hídtechnika Kft. Válto-
zatlanul felfokozott t empóban halad-
nak az építők a csomópont minden 
szegletén. Nagyjából ha tvanan dolgoz-
nak reggel fél héttől este hatig, éjszaka 
pedig a felsővezetékeket szerelik. 

A v i l lamosok d u p l á j á r a magasí tot t 
peronja i fognak még hiányozni az egy 
hét múlva esedékes részá tadáskor -

ezt a végső, ok tóber 22-i ha tá r időre 
vállal ta az építő cég. A Tisza Lajos 
körúti és a Kossuth Lajos sugárút i ide-
iglenes megál lókról a n a p o k b a n 
egyezte tnek az önkormányza t t a l . 

A f ő p r ó b á n v a l a -
# 7 mennyi villamoskocsi-

fajta végigmegy a felújított 
vonalszakaszon. 
Tapasztó Sándor 

Az au tósoknak és busszal közleke-
dőknek ugyancsak október 22-éig kell 
várn iuk . Akkorra aszfal tozzák le a 
közutakat , burkol ják és szegik a járdá-
kat . Legvégül festik a burkolat i jeleket, 
és felszerelik a forgalomtechnikát : a 
je lző lámpákat és va l amenny i l ámpá t . 

Az élet napos oldalán 
a megyei fürdők 
Csak a z t a h ű v ö s j ú l i u s t t u d n á k f e -
l e d n i a m e g y e i f ü r d ő k ! - a f o r r ó a u -
g u s z t u s b a n u g y a n i s alig g y ő z t é k f o -
g a d n i a r e n g e t e g p a n c s o l n i v á g y ó t . 
S z e g e d e n , M ó r a h a l m o n és V á s á r h e -
lyen t ö b b m i n t f é l m i l l i ó a n s t r a n d o l -
t a k e b b e n a s z e z o n b a n . E g y e d ü l 
u t ó b b i h e l y s z í n e n v o l t a k k e v e s e b -
b e n , m i n t 2 0 0 7 - b e n : garanciális j a -
v í t á s o k m i a t t be kellett z á r n i a f e -
d e t t u s z o d á t . 

M U N K A T Á R S A L H K T Ó T 

- A tavalyinál kicsivel j obbnak érté-
ke lném az idei évet, bá r a két h ű v ö s 
júliusi hét kataszt rófa volt - vázol ta a 
május tó l szeptember ig tar tó fürdősze-
zon mérlegét a nap i 200-220 fős láto-
ga tószámot p roduká ló csongrádi für-
dő üzemvitel i vezetőhelyet tese , Kana-
lasné Donka Erika. 

Nagyjából hason ló képet fest Csong-
rád megye további v íz i cen t rumainak 
ér tékelése is. A Szegedi Fürdő és Sport 
Kft. ada t a i szerint pé ldáu l a tavalyi 
évhez képest öt száza lékkal nőtt a sze-
gedi spor tuszoda , tízzel a sziksósfür-
dői s t rand lá togatot tsága. Valószínű-
leg a meghosszabbí to t t nyi tva tar tás i 
időnek köszönhető , hogy az Anna für-
d ő b e n is tíz százalékkal többen csob-
ban tak . Az idei lá togatószámot még 
n e m tud ták közölni - a tavalyi s z á m 
250 ezer, ebben a szezonban nyilván 
m a g a s a b b ada t várha tó . 

Az algyői Borbála fü rdő fenná l lása 
m á s o d i k évében 20-22 százalékos for-
ga lomnövekedés t ért el. Augusztusig 
53 ezren vál tot tak be lépőt , s az igazga-
tó, Zsura Zoltán k iemeli : egyre t öbben 
a reggeli ó r ákban , m u n k a i d ő előtt hó-

E S 150 E Z R E N VÁSÁRHELYEN. Egyedül 
a vásárhelyi városi strandon voltak 
kevesebben az idén, mint tavaly: 
garanciális javítások miatt ugyanis 
bezárt a fedett uszoda. A strand-
részleg vezetője, Molnár Attila el-
árulta: a szezonnyitástól, vagyis 
május elsejétől augusztus 31-éig 
átlagosan naponta 1500-an keres-
ték fel a vásárhelyi strandot. A 
becslések szerint összesen mintegy 
150 ezer fürdőzőt fogadtak. 

dóinak hobb i juknak . Átlagban 200-an 
fürdőztek egy nyári n a p o n Algyőn, de 
a legmelegebb p e r i ó d u s o k b a n ez a 
szám dup lá j á r a emelkedet t . 

- ló, bővebben nagyon jó volt a für-
dőszezon - fogalmazott Tomcsányi Fe-
renc, a szentesi fü rdő igazgatója is. 
Üdülőházaik például az országos át-
lagnál 10 százalékkal nagyobb kihasz-
náltsággal működ tek , akad t olyan né-
met , dán vagy r o m á n vendég, aki több 
h ó n a p r a bérbe vette szál láshelyét . 

Panaszra az Erzsébet Mórahalmi 
Gyógyfürdőben sem volt ok: mint 
Nógrádi Zoltán polgármester től meg-
tudtuk , csak m á j u s b a n 13 ezer látoga-
tójuk volt; összesen pedig 118 ezren 
csobban tak augusztusig. Körülbelül 
ugyananny ian , mint tavaly. - A szokat-
lanul hideg júniusi és júliusi idő járás 
miatt a tavalyi évhez képest e lmarad t 
a forga lmunk, de ezt a k imaradás t pó-
tolta az augusztusi hőség - értékelt . 

Nem tud tuk elérni a makó i fürdő 
igazgatóját , a h a g y m a v á r o s szezonjá-
n a k adata i t így n e m i smerhe t tük meg. 
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